
Zápis z jednání Redakční rady Hornopočernického zpravodaje  

ze dne 18.2.2021 ONLINE 

Předsedající: Martin Velíšek 

Přítomni: Martin Velíšek (předseda komise), Jan Brunner, Klára Pazderková, Růžena 

Beránková, Mgr. Petr Venclíček, Mgr. Iva Rosová, Lenka Bartáková (redaktorka) 

Omluveni: - 

Neomluveni: - 

Host: Mgr. Alžběta Cibochová 

Zapisovatel: Kateřina Tremlová 

 

Program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu  

3. Představení nového předsedy Redakční rady  

4. Připravované číslo HPZ  

• 4.1 posouzení zařazení příspěvků, které byly dodány po termínu uzávěrky (čl. 2., 
odst. 4 Statutu HPZ)  

• 4.2 kontrola naplňování Statutu HPZ (celý Statut HPZ)  

• 4.3 podněty redaktora HPZ (čl. 3, odst. 7 Statutu HPZ)  

• 4.4 podněty redaktora HPZ (čl. 4, odst. 4 Statutu HPZ)  
5. Různé  

• 5.1 výběr osobnosti/í (čl. 3, odst. 2 Statutu HPZ)  

6. Závěr 

 

Průběh jednání: 

• Předseda RR zahájil jednání v 9:00 

• RR jednomyslně schválila navržený program 

• Nový předseda RR se představil členům. V uplynulých třech týdnech se se všemi 

členy RR již také spojil telefonicky. Stejně tak vešel v kontakt s redaktorkou paní 

Bartákovou a absolvoval rozhovory s několika svými předchůdci na pozici 

předsedy RR, starostou a místostarostou MČ. 

• RR postupně prošla a posoudila všechny navržené body související 

s připravovaným číslem (4.1-4.4. viz program RR) 

 



K bodu 4.1. bylo konstatováno, že všechny příspěvky byly podány v řádném 

termínu, vyjma těch, které musí zohlednit aktuální epidemiologickou situaci 

(programy kulturních institucí) a u nichž tak bude učiněno ke druhé korektuře 

(19.2.2021) 

 

K bodu 4.2. nebyla zjištěna žádná kolize se statutem. V souladu s příslušnými 

ustanoveními bodu 3 Statutu byl nadpoloviční většinou z pěti variant titulní stránky 

nového čísla odhlasován obrázek č. 1. Předseda Martin Velíšek se vyjádřil kriticky 

ke kvalitě všech navržených fotografií. Redaktorka Lenka Bartáková vysvětlila 

důvody volby fotografií jednotlivých variant (aktuální epidemiologická situace, 

GDPR…). Proběhla kratší diskuse o obrazových podkladech pro titulní stránky 

HPZ prozatím bez závěru. 

přijaté usnesení: vybraná titulní stránka – varianta č.1 

 

K bodu 4.3. redaktorka seznámila členy RR s přijatými reakcemi na příspěvky 

zastupitelů. Proběhla rozsáhlá diskuse na téma příspěvky zastupitelů. Všichni 

členové RR vnímají ve shodě toto téma jako Achillovu patu HPZ. Posoudit 

relevantně, zda se ten který příspěvek zastupitele „negativně dotýká fyzické či 

právnické osoby“ (čl. 6., odst. 4, bod a), je podle názoru všech členů RR prakticky 

nemožné. V souvislosti s tímto tématem proběhla debata o vzájemném vztahu 

článku 3, odst. 7. a článku 6, odst. 4, bod a Statutu. Předseda RR konstatoval, že 

požádá v této věci o schůzku a konzultaci vedoucí právního oddělení MČ. Vnímá 

to jako první krok k debatě o případné úpravě statutu. 

RR se jednohlasně usnesla, že stanoviska RR, která si ve smyslu článku 3, odst. 

7. vyžádá redaktor, budou předávána jako výsledek hlasování členů RR.   

přijaté usnesení: stanoviska a doporučení RR, která si ve smyslu článku 3, 

odst. 7. vyžádá redaktor, budou předávána jako výsledek hlasování členů 

RR.   

 

Následovala diskuse k formálním aspektům příspěvků zastupitelů. RR se 

jednohlasně usnesla, že podklady pro uveřejňování zastupitelských příspěvků 

nemohou být dodávány v PDF formátu, pouze ve Wordu, případně s fotografií 

v odpovídající kvalitě, aby byl zachován jednotný layout zpravodaje. Předseda RR 

navrhuje sjednotit „podpis“ těchto příspěvků. Grafickou úpravu rozbíjí skutečnost, 

kdy některý zastupitel používá logo volebního uskupení a jiný ne. To samé platí o 

odkazu na facebook či e-mailové adresy. Pokud na těchto informacích zastupitelé 



trvají, měly by být součástí textu. Specifikace „technických parametrů“ 

zastupitelských příspěvků by měla být zapracována do Statutu HPZ. 

přijaté usnesení: podklady pro uveřejňování zastupitelských příspěvků musí 

být dodávány ve Wordu, případně s fotografií v odpovídající kvalitě, aby byl 

zachován jednotný layout zpravodaje. PDF formát ze shora uvedených 

důvodů není akceptovatelný.  

 

Členové RR se dohodli, že informace o tom, že RR nezodpovídá za obsah 

zastupitelských článků, bude z tiráže přenesena k rubrice „zastupitelé“. 

přijaté usnesení: informace „RR nezodpovídá za obsah zastupitelských 

článků…“ bude z tiráže přenesena k rubrice „zastupitelé“ 

 

K bodu 4.4. bylo konstatováno, že rozsah rubrik v současné době determinuje 

především a pouze aktuální epidemiologická situace.  

 

• K bodu 5 seznámila redaktorka členy RR s osobnostmi, s nimiž bude v příštím 

čísle připraven rozhovor: Ing. Milan Herian (zastupitelé), Juraj Čekan (osobnosti). 

 

Pan Brunner nabídl možnost rozšířit HPZ o počernickou „soudničku“, tedy kratší 

literární útvar s tématikou kriminální či soudní ve vazbě na Horní Počernice. Členy 

RR tato nabídka zaujala a vyslovili s ní předběžný souhlas. Požádali pana 

Brunnera o zaslání ukázky. Případné zařazení pravidelné rubriky podle předsedy 

RR nekoliduje se současným statutem a lze ji vnímat jako součást vymezeného 

obsahu v sektoru „historie“ (pro níž je definován rozsah 1 strana) s tím, že na 

základě článku 4, odstavec 4 může RR rozsah sektorů a rubrik měnit.  

 

Proběhla rozsáhlá diskuze na téma Statutu HPZ. Předseda RR navrhuje zvláštní 

schůzku RR k tomuto tématu. Předcházet by jí mělo principiální vyjasnění 

právního rámce tiskového zákona a současně názorů vedení MČ. 

 

• Předseda RR ukončil jednání RR v 11:41 

 

Příští číslo HPZ 

Uzávěrka: 10. 3. 2021 

Číslo vyjde: 1. 4. 2021 



Příští jednání Redakční rady se bude konat dle aktuálních podmínek pandemické situace 

pravděpodobně ve čtvrtek 25. 3. 2021 v 9 hod. online. 

Zapsala: Kateřina Tremlová 

Ověřovatel zápisu: Martin Velíšek 


